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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor adnak végre pénzbeli segítséget a magyar 
embereknek?" 

Mikor adnak végre pénzbeli segítséget a magyar embereknek?

Immáron több mint három hete van vészhelyzet Magyarországon a koronavírus miatt. A karantén, a 
fogyasztás és az egyes ágazatok termelésének a leállása miatt dominóelvként szinte minden 
szektorban munkavállalók ezrei veszítik el a munkájukat. Március 26-án Gulyás Gergely 
Miniszterelnökséget vezető miniszter arról beszélt, hogy ugyan még pontos adatok nincsenek, de 
becslések szerint már márciusban 30-40 ezer állás fog megszűnni, a következő hónapokban pedig 
tömegessé válik a munkanélküliség az országban, százezres nagyságrendre lehet számítani.

Az Ön vezetése alatt álló kormány szerint a munkavállalók bérét most is épp eléggé védik, így nem 
szükséges, hogy az állam átvállalja a cégektől a bérköltségek bizonyos hányadát.

Az Ön kormánya nem tervezi, hogy a bérgarancia szabályainak kiterjesztésével védje meg a 
munkavállalókat a koronavírus-járvány miatti veszélyhelyzet gazdasági hatásaitól - derült ki 
Schanda Tamás az Innovációs és Technológiai Minisztérium államtitkárának írásbeli kérdésre adott 
válaszából. Szerinte azonban a hatályos jogban rögzített rendelkezések megfelelő garanciát 
nyújtanak a munkavállalókat megillető munkabér védelméhez.

Bizonyára ismert Ön előtt, hogy Európában már alig találni olyan országot, mely a koronavírus-
járvány okozta gazdasági sokk enyhítése érdekében ne vállalta volna át a munkaadóktól a 
bérköltségek bizonyos hányadát. A régiónkból Szlovákia és Csehország a járvány miatt 
elbocsátottak fizetésének 80 százalékát állja egészen a krízishelyzet végéig. Barátunk a lengyel 
kormány is a fizetések 40 százalékát, a német és bolgár kormányok 60-60 százalékot vállalnak át. 
Átlagosan 75 százalékos vállalás jellemző Európában.



Az Önök által elfogadott felhatalmazási törvénnyel most mindent meg tehenek annak érdekében, 
hogy a felszámolják a szociális válságot, hogy valóban ne hagyjanak senkit az út szélén.

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdéssel fordulok Miniszterelnök Úrhoz:

- Tervezi-e Miniszterelnök Úr, hogy álintézkedések és törvények (lsd. a különböző egyetemek 
alapítványi formában történő működésének megteremtéséről, a területfejlesztési tanácsok 
létrehozásáról stb.) helyett a felhatalmazási törvényt a koronavírus – járvány okozta gazdasági, 
szociális és az egészségügyi ellátórendszert érintő problémák megoldására használja?

- Amennyiben igen tervezi-e Miniszterelnök Úr, hogy az álláskeresési támogatást háromról kilenc 
hónapra emelik?

- Tervezi-e Miniszterelnök Úr, hogy gazdasági elsősegély csomagot vezetnek be, amelynek egyik 
legfontosabb része, hogy pénzt, pénzbeli támogatást adnak az embereknek?

- Tervezi-e Miniszterelnök Úr, hogy ebben a helyzetben 100.000 forintos szociális 
minimáljövedelmet vezetnek be illetve, hogy a családi pótlékot 37.500 forintra és a nyugdíjat is 
37.500 forinttal emelik meg?

- Tervezi-e Miniszterelnök Úr, hogy a 80% -os bérpótlás vezetnek be azoknál a munkavállalóknál, 
akik elveszették a járvány miatt a munkahelyüket?

- Tervezi-e Miniszterelnök úr, hogy felszámolják azt a szociális válságot, amit az Ön elmúlt 10 éves 
kormányzása idézett elő, és ami most a járvány miatt még mélyebben és még nagyobb arányban 
érinti hazánk lakosságát?
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